


uit terwijl je vaart, aan welke knoppen kun je draaien  

om dit te verlagen?”

Zelf besluit nemen

“Het is onze missie ondernemers handelingsruimte, inzicht 

en instrumentarium te geven om zelf een  gefundeerd 

besluit te kunnen nemen”, legt ze uit. Niet alleen op het 

gebied van milieu, maar ook rondom veiligheid. “De 

 overheid bedenkt allerlei wet- en regelgeving, milieueisen, 

veiligheidseisen, bemanningseisen. Voor kleine bedrijven 

in de binnenvaart is het lastig zich met deze materie bezig 

te houden. Het ontbreekt hen ook aan tijd en middelen. 

Nu hebben we een gezamenlijke stem die we kunnen laten 

horen aan de (inter)nationale bestuurders.”

Het is daarbij belangrijk zichtbaar te maken wat BLN 

doet en gedaan heeft: welke paal is gelegd, wat gebeurt 

er met die brug die de gemeente wilde verlagen, waar 

komen nieuwe ligplaatsen en waar kun je huisvuil kwijt? 

“In 2016 hebben we 140 dergelijke punten gerealiseerd”, 

vertelt Hester. “Dat spreekt onze leden aan, niet zozeer het 

subsidieprogramma wat we nu met de EU opzetten, al kan 

hen dat in de toekomst veel opleveren. We communiceren 

intensief via een nieuwsbrief, de krant en sociale media, 

maar toch bereikt niet alle informatie onze leden. Het leven 

van een schipper is hectisch.”

Daarom gaat BLN ook naar de schepen toe om een vinger 

aan de pols te houden; wat speelt er, waar lopen varende 

ondernemers tegenaan? Tijdrovend, maar heel belangrijk. 

Hester: “We zouden het nog meer moeten doen.”

Ondernemerschap versterken

BLN vertegenwoordigt veelal kleine ondernemers met van 

oudsher een vrijgevochten, misschien wel conservatief 

beroep. Frank Put, adviseur van het Havenbedrijf, noemde 

in een interview eens het ‘calimero’-gedrag ten opzichte 

van grote organisaties; zij zijn groot en ik ben klein.

Hester: “Dat herken ik wel, maar de sector verdient het 

meer zelfvertrouwen te krijgen. Daar werken we aan door 

handvatten te bieden waarmee ondernemers hun hande-

lingsruimte kunnen vergroten en meer zicht hebben op de 

keuzes en mogelijkheden die er zijn. In grote mate betreft 

dit een versterking van het ondernemerschap in de sector. 

Varen is een prachtig beroep: je bent eigen baas, geen dag 

is hetzelfde. Tegelijkertijd wordt het steeds minder ‘hobby’ 

en meer bedrijf. Sommige ondernemers hebben het schip 

afbetaald en doen ‘voor de leuk’ een reisje naar Frankrijk, 

maar de meesten moeten continu varen om überhaupt de 

hypotheek te kunnen betalen.”

De binnenvaart wordt daarbij steeds complexer, stelt ze. 

Varende ondernemers moeten de korte termijnnoden 

combineren met die op de lange termijn. “Het is goed jezelf 

de vraag te stellen: waar wil ik naartoe? Hoe kan ik me ook 

op de langere termijn onderscheiden?”

Stabiliteit en evenwichtigheid

Het waterpeil zorgt op dit moment nog voor enorme 

pieken en dalen. “Als het water zakt kun je minder lading 

meenemen en zijn klanten bereid meer te betalen, maar op 

het moment dat het waterpeil hoog is, hebben verladers 

de keuze uit 3000 varende ondernemers. Die weten van 

elkaar niet wat hun concurrenten vragen en varen vaak zo 

goedkoop mogelijk.” Geen toekomstbestendige situatie, 

aldus Hester. “In het belang van de hele keten moet er veel 

meer stabiliteit en evenwichtigheid in die marktstructuur 

komen. Dat lukt alleen als de neuzen dezelfde kant opstaan. 

Als brancheorganisatie zijn wij onder andere in gesprek met 

de Rabobank om te zien hoe we hier verandering in kunnen 

brengen, soortgelijk aan de varkenssector en de melkvee.”

Domme dingen zeggen

Een jonge vrouw van buiten de binnenvaartwereld. Moest 

Hester zichzelf extra bewijzen? Ze lacht: “Het geeft ook 

de vrijheid domme dingen te zeggen. Achteraf hoorde ik 

weleens dat mensen de kat uit de boom gekeken hadden, 

maar aangenaam verrast werden. Ik geloof dat je houding 

bepalend is: openheid en oprechte belangstelling is wat 

werkt. Ik ben daarbij ook een nerd, verdiep me graag én 

snel in de inhoud. Dat waarderen mensen. Ik heb trouwens 

ook mijn aspirant-diploma schipper gehaald. Ik kan geen 

goede dialoog voeren zonder de materie te kennen.”

Een intensieve baan, studeren én een tweede kindje op 

komst. Pittig? Hester: “Ik houd van hard werken. Mijn 

proefschrift schreef ik ook in de avonduren - in die periode 

leerde ik mijn vriend kennen, dus hij weet niet beter (lacht 

weer). Ik werk zo’n honderd uur per week. Maar ik vind het 

allemaal leuk. Zolang het me energie geeft, ga ik ermee 

door. Die binnenvaart staat immers ook niet stil.”

‘MEN ZEGT VAAK 
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